
1 
 

Apaiz lagunok,  

Azpeitiko bizilagun eta San Inazioren maitale guztiok, 

Herriaren ordezkari lagungarri eta gaurko festarako kanpotik etorri 

zareten guztiok, Pakea zuekin, anai maite-maiteok! 

 
Noizean behin festa egitea komeni zaigu, eta ohiko bizitzako kezkak 

eta nekeak alde batera uztea. Esperientziak esaten digu, Jaiak lanaren 

nekea arintzen duela. Ondo datorkigu gure auzokide eta lagunekin 

bizitzearen poza sentitzea eta partekatzea. Dena ez da lana gure 

bizitzan, eta, benetan ona eta osasungarria da ardurak egun 

batzuetarako eten edo alboratzea. 

 

Benetan Gaur jai eguna dugu Azpeitian. Egitan alaitasun hadiko festa 
da. Egun Kuttuna. Baina ez hemen bakarrik. Gaurko jaiak oihartzun 

handia du Eliza osoan. Izan ere, Inazio ez da edonor santuen artean. 

Berak ete bere semeak, Elizari eta gizarteari eman dien eragina 

izugarria izan da. Azpeitiarrak, arrokeririk gabe, baduzue arrotasuna 

izateko arrazoi handi bat. Hemengo elizako pontean San Inazio 

bataiatua izan zen, zuetariko asko bataiatuak izan zineten bezala. 

Benetan pozten naiz zuekin egoteaz gaur hemen eta festa hau zuekin 
ospatzeko dudan aukera, eta Inazio santua bataioko pontearen hain 

gertu egoteaz. Gure kristau bizitza, bataiatuta izatea zer den gogoratzen 

digu Santuak. Harrotasun horren parean, San Inazio festa ospatzeak 

gogoratzen digu kristau onak eta santuak izatea izan behar dela gure 

helburua. Erronka handia da hori. Eskerrik asko guztioi, benetan, 

hemen meza hau ospatzeko bilduta egoteagatik. 

 
Gaurko Jaiaren liturgiako irakurgaiek gauza serioaz hitz egiten digute. 

Deuteronomio liburuak, Jainkoaren bidea jarraitzera gonbidatzen gaitu. 

Honela dio Jainkoak Moisesi: Begira, bizia eta zoriona, heriotza eta 

zorigaitza jartzen dizkizut zuere aurrean. Jainkoaren aginduak betetzen 
badituzu, biziko zara. Ez badezu egiten, hondatuko zara. Aukeratu 

behar da bizitza honetan. San Inazio deitezen zion honi diszernimentua,   

 

San Paulok apostoluak bere aldetik esaten digu zertan datzan gure 

zoriontasuna: “Ez dut bilatzen neure ona, besteena baizik”. Badirudi 

kontraesana, baina egitan, denok dugu experientza hau: Zoriontsuak 

gara eta benetan pozik gaude geure buruaz ahaztu eta besteak zoriontsu 

egiten ditugunean. Bestearen zoriona bilatzen dugunean, geurea 
aurkitzen dugu. 
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En Ignacio encontramos esta verdad en su lema vital que fue, para él y 

ha sido para tantos, todo un programa de vida: “En todo amar y servir”. 

Cada vez que nos olvidamos un poco de nosotros mismos y damos 

espacio a los demás, encontramos la fuente de la verdadera alegría. 
Disfrutemos todos hoy de la alegría del encuentro con los demás. Al 

hacer fiesta recordamos lo importante que es convivir con los demás en 

armonía. Donde hay acogida, encuentro, escucha y espacio para el otro, 

allí está Dios y la alegría que viene de Él. 

Disfrutemos de la fiesta, de la alegría de sentirnos unidos como pueblo 

y como hermanos. Todos juntos en torno al altar del amor que nos 

convoca y a la pila bautismal que nos desafía a vivir como hermanos.  

 
A ze nolako poz handia ematen digun besteekin Herri sentitzeak. Zer 

poza sentitzen dugun Jaunaren aldarearen inguruan fedea ospatzean, 

ezberdintasun guztiak gaindituz eta, anai-arreba sentitzeko gauza garela 

adieraziz. 

 

Ese es nuestro gran desafío hoy: crear y construir entre todos una 

verdadera fraternidad, una amistad social en la que pongamos en valor 
lo que nos une y dejemos a un lado aquello que nos separa. Lo que nos 

une, el bien común, la felicidad de todos, nos deja como fruto la alegría. 

Lo que nos separa y crea rivalidades nos deja como fruto el enfado con 

el otro, la tristeza. La alegría es fruto del Espíritu. La falta de alegría, 

por lo contrario, es fruto del mal espíritu. Así nos lo enseñó San Ignacio. 

 

Pongámonos de parte de la alegría y del encuentro. Decidámonos por 

la fraternidad y por la amistad entre los diferentes. Seamos un pueblo 
más unido. Respetemos la pluralidad y apostemos por el bien común de 

todos y por la unidad. Somos diferentes, gracias a Dios. La fraternidad 

y la unidad no significa que todos tengamos que ser iguales o que todos 

tengamos que pensar lo mismo, sino que, siendo diferentes, todos nos 

ponemos a mirar en una misma dirección: el bien y la felicidad de los 

demás. Bien sabemos que cuanto más buscamos el bien de todos, mejor 

nos va. 
 

Os invito hoy a dejar toda diferencia a un lado y a vivir la fiesta con 

alegría, disfrutando y gustando la alegría de sentirnos pueblo con los 

demás. 
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Eta beneta, mila Esker. Mila esker elizbarrutian gotzai berria bezala 

eman didazuen abegi eta harrera onagatik. Gracias, de verdad, por la 

buena acogida que me estáis brindando como obispo de la diócesis. 

Bisitatzen dudan herri bakoitzean edota Eukaristia ospatzen dudan 

komunitate bakoitzean sentitzen dut zuen hurbiltasuna eta samurtasuna. 
Eskerrik asko zuen otoitzengatik. Badakizue nireak ere egunero izaten 

dituzuela, Jainkoak zuei eta zuen familikoei gehien behar eta komeni 

zaizuena eman diezazuen. Mila esker, bihotz, bihotzez eta hona hemen 

nire gaurko desio handiena: Disfrutatu san inazioko festak eta indartu 

zuen arteko laguntasuna eta anaitasuna. 

 

 


